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TilFolketinget – Klima-, Energi- og Bygningsudvalget

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 183 af 7. juni 2013 (alm. del).  
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Clausen(EL).

Holger K. Nielsen / Lene Skov Henningsen
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Spørgsmål
Vil ministeren oplyse, hvornår Skatteministeriet blev opmærksom på, at 
fritagelsen for biogas fra energiafgifter var i strid med EU's 
energiafgiftsdirektiv, og hvornår ministeren blev orienteret om dette?

Svar
Det nuværende Energibeskatningsdirektiv er fra den 27. oktober 2003 og har 
haft virkning for medlemsstaterne fra den 1. januar 2004.

Direktivet omfatter som udgangspunkt ikke biomasse. Der har bl.a. derfor 
været en vis tvivl om den EU-retlige behandling af biogas. Danmark har ikke 
modtaget en officiel henvendelse fra Kommissionen om den afgiftsmæssige 
behandling af biogas.Der har været tale om en løbende fortolkningsudvikling, 
hvor det i forbindelse med arbejdet med den kommende 
forsyningssikkerhedsafgift og efter dialog med Kommissionen er blevet
endeligt klart for Skatteministeriet, at biogas er omfattet af direktivet.

Fortolkningen betyder, at biogas skal pålægges energiafgift efter direktivets 
bestemmelser.Direktivet indeholder dog en mulighed for at få godkendt en 
fritagelse/lavere sats for biogas, når visse nærmere betingelser og procedurer 
efter EU’s statsstøtteregler er fulgt.


